
PROTOKÓŁ  NR  XXXI/2017 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
przebiegu obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 21 grudnia 2017 r.                       

w godzinach od 13.00 do 15.00 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej. 

 

 

 

Przewodniczący obrad:  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej Pan Roman Lewicki. 

 

 
 

Otwarcia XXXI sesji Rady Miejskiej oraz powitania Radnych, Gości i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki. 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXI sesji Rady Miejskiej udział wzięli Radni: 

1. Pani Zofia Biała 

2. Pan Dariusz Bojek  

3. Pani Magdalena Anna Cyka 

4. Pan Zbigniew Demski 

5. Pani Judyta Maria Dudka 

6. Pan Mirosław Stanisław Forszpaniak 

7. Pan Jarosław Glapiak 

8. Pani Renata Helena Helińska 

9. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

10. Pan Marek Kozak 

11. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

12. Pan Hubert Kraśner 

13. Pan Roman Paweł Lewicki 

14. Pan Robert Krzysztof Skrzypek 

Pan Radny Andrzej Kaczmarek poinformował o nieobecności na dzisiejszej sesji. Lista 

obecności Radnych Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w obradach XXXI sesji Rady Miejskiej udział wzięli pracownicy Urzędu Miasta                      

i Gminy w osobach: 

Pan Stanisław Glapiak  -   Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Stefan Kuśnierek   -   Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna,  

Pani Hanna Smektała   -   Skarbnik Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Sławomir Kosmalski   -   Sekretarz Miasta i Gminy Osieczna,  

Pan Krzysztof Bojarczuk    -   Radca prawny, 

Pani Aldona Nyczak    -   podinspektor Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Małgorzata Nowak  -   protokolant. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki stwierdził, że w sesji uczestniczy                 

czternastu Radnych, w związku z czym podejmowane uchwały będą miały charakter 

prawomocny. Lista obecności zaproszonych Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 
 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XXXI sesję Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 21 grudnia 2017 r. Witam 

Samorządowców i pracowników Urzędu na kolejnej sesji Rady Miejskiej. Zamykam punkt 

pierwszy porządku obrad. W punkcie drugim przedstawię porządek obrad XXXI sesji. 
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Ad. 2. Odczytanie porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odczytanie porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                           

w Osiecznej. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                             

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                            

w Osiecznej. 

10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                                    

i Gminy Osieczna na lata 2018-2026. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok: 

1) przedstawienie projektu budżetu wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

a) przedstawienie Radzie stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag zawartych 

w opinii Izby,  

3) odczytanie opinii stałych Komisji Rady przez jej Przewodniczących, 

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach stałych 

Komisji Rady, 

5) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nie uwzględnionych                

w projekcie budżetu, 

6) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały, 

7) dyskusja nad projektem budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami,  

8) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza oraz pozostałych 

wniosków i poprawek, 

9) głosowanie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2018.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2018.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                               

w Rodzinie na rok 2018.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie opinii o nieodpłatnym przekazaniu na rzecz ENEA 

Oświetlenie Sp. z o.o. Oddział Szczecin urządzeń oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Osieczna.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na zarządzenie zastępcze Wojewody Wielkopolskiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej 

z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo”.  
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19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej                                     

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2026 pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

2017 rok.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2017-2026. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2017.  

24. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

25. Wolne głosy i wnioski. 

26. Przyjęcie protokołu XXX sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

27. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej.   

Czy Państwo Radni mają pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść 

rękę - 14 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał? – 0 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych uczestniczących                        

w posiedzeniu 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXI sesji. Zamykam punkt 2                         

i otwieram punkt 3 porządku obrad.    

Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam              

punkt 3. Otwieram punkt 4 porządku obrad.  

Ad. 4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Na drodze Maciejewo-Kąty powstała duża wyrwa. Czy jest możliwość jej naprawy?                          

Z informacji od Pana Sołtysa wynika, że wyrwa z dnia na dzień się powiększa ponieważ są 

niesprzyjające warunki atmosferyczne. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 

Dziękuję. Zamykam punkt 4. Przechodzimy do punktu 5.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                           

w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Ostatnia sesja Rady była 28 listopada. W okresie międzysesyjnym pełniłem dyżury podczas 

których, m.in. rozmawiałem z Panem Burmistrzem o statutach sołectw. Jak Państwo 

pamiętacie mieszkaniec Gminy zabrał głos w tej sprawie. Jest to temat, którym Rada Miejska 

musi się zająć. Proponuję, abyśmy w nowym roku, na posiedzeniach Komisji Rady, podjęli 

dyskusję, m.in. o tym jak i kiedy rozpocząć opracowanie tych statutów. Pozostaje pytanie czy 

w tej kadencji zdążymy wykonać to zadanie. Statuty sołectw są nieaktualne od pewnego 

czasu i uważam, że jeżeli w tej kadencji nie opracujemy nowych statutów, to nic złego z tego 
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powodu w naszej Gminie się nie stanie. Te dokumenty trzeba zrobić dobrze. W związku                     

z czym przedyskutujmy ten temat na Komisjach. Brałem udział w posiedzeniach Komisji 

Rady. Sprawozdania z tych posiedzeń złożą Przewodniczący Komisji w dalszej części obrad. 

Dziękuję za zaproszenia i organizację spotkań wigilijnych. Brałem udział w spotkaniach                          

i współpracowałem z Panem Burmistrzem i z Panem Sekretarzem w sprawie przygotowania 

dzisiejszej sesji, m.in. w przygotowaniu tematu dotyczącego nazwy ulicy 27 Stycznia                      

w Osiecznej. Dziękuję.         

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 5. Otwieram punkt 6.  

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Panią Zofię Białą proszę o złożenie 

sprawozdania. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia w okresie międzysesyjnym 

obradowała na dwóch posiedzeniach, tj. w dniach 30 listopada i 7 grudnia br. Posiedzenie                  

w dniu 30 listopada 2017 r. było wspólnym dla Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu 

Rady Miejskiej w Osiecznej. Tematem posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia było 

zapoznanie ze stanem realizacji inwestycji pn.: Budowa Centrum Kultury i Biblioteki oraz 

planem zagospodarowania tego Centrum. Komisje zapoznały się z informacją o przebiegu 

realizacji powyższej inwestycji oraz dokonały wizytacji budowanego obiektu. Komisja 

przyjęła powyższą informację do wiadomości. W dniu 7 grudnia br. obradowały wszystkie 

Komisje Rady Miejskiej, a tematem posiedzenia było zaopiniowanie projektu uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Komisje dokonały analizy projektu 

budżetu oraz zapoznały się z wnioskami złożonymi przez Rady Sołeckie do tego projektu. 

Komisje nie zgłosiły wniosków i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 6. Otwieram punkt 7.  

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Pana Marka 

Kozaka proszę o złożenie sprawozdania. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Pan Marek 

Kozak: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Osiecznej. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie międzysesyjnym 

obradowała na dwóch posiedzeniach, tj. w dniach 30 listopada i 7 grudnia 2017 r. Na 

posiedzeniu w dniu 30 listopada br. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska obradowała 

wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury i Zdrowia oraz Komisją Rozwoju Gospodarczego, 

Finansów i Budżetu. Tematem realizowanym przez Komisję Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska była gospodarka wodno-ściekowa w Gminie Osieczna w 2016 roku. Informację 
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przedstawił Dyrektor z Zakładu Usług Wodnych we Wschowie Pan Franciszek Bryjak. 

Komisja nie wniosła uwag i przyjęła informację do wiadomości. Posiedzenie w dniu                       

7 grudnia 2017 r. było wspólnym dla wszystkich Komisji Rady Miejskiej, na którym 

analizowano i opiniowano projekt uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok 

wraz z materiałami towarzyszącymi. Komisje nie zgłosiły wniosków i jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 7. Otwieram punkt 8 porządku.  

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                           

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącą Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej Panią 

Krystynę Krajewską proszę o złożenie sprawozdania. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej 

Pani Krystyna Krajewska: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                   

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów                            

i Budżetu w okresie sprawozdawczym obradowała na dwóch posiedzeniach, tj. w dniu                   

30 listopada i 7 grudnia 2017 r. 30 listopada br. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów 

i Budżetu obradowała wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury i Zdrowia oraz Komisją 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej. Tematem realizowanym przez Komisję 

Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu na tym posiedzeniu była informacja                    

o przebiegu realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja obiektów oświatowych                              

w Świerczynie i Osiecznej”. Komisja zapoznała się z informacją w powyższej sprawie i bez 

uwag przyjęła do wiadomości. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu                 

7 grudnia br. analizowano projekt budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok oraz 

zapoznano się z wnioskami Rad Sołeckich złożonymi do projektu uchwały budżetowej na 

2018 rok. Komisje nie zgłosiły wniosków i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały budżetowej Miasta i Gminy na 2018 rok. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                   

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 8. Otwieram kolejny punkt porządku.  

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Osiecznej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Panią Renatę Helińską proszę                             

o sprawozdanie. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                               

w Osiecznej. Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym obradowała na dwóch 

posiedzeniach, tj. w dniach 5 i 7 grudnia 2017 r. Na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja 

dokonała kontroli wykorzystania dotacji udzielonej z budżetu Miasta i Gminy na 

dofinansowanie realizacji zadań Stowarzyszeniu „POMOC” w Kąkolewie w 2017 roku. 

Komisja nie zgłosiła wniosków i uwag do informacji i przyjęła do wiadomości. W dniu                    

7 grudnia br. Komisja obradowała wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisją 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisją Rozwoju Gospodarczego, Finansów                             

i Budżetu. Tematem posiedzenia było zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej Miasta                           
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i Gminy Osieczna na 2018 rok oraz zapoznanie z wnioskami złożonymi do projektu uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Komisje po analizie projektu budżetu                   

i wyjaśnieniach nie zgłosiły wniosków i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 9. Otwieram punkt 10.  

Ad. 10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pana Burmistrza proszę o złożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W okresie międzysesyjnym, tj. od 29 listopada 2017 r. do 21 grudnia br. wydałem 

zarządzenia w następujących sprawach:  

1) zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2017 rok (x3), 

2) zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami na 2017 rok, 

3) zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej na 2017 rok (x3), 

4) zmiany planu finansowania zadań zleconych gminie na 2017 rok realizowanego przez 

Urząd Miasta i Gminy w Osiecznej, 

5) ustalenia projektu planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej na 2018 rok, 

6) ustalenia projektu planu finansowania zadań zleconych gminie na 2018 rok realizowanego 

przez Urząd Miasta i Gminy w Osiecznej, 

7) inwentaryzacji, 

8) powierzenia okresowego pełnienia obowiązków w zastępstwie niezdolnego do pracy 

Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie,  

9) najmu lokali socjalnych. 

Uczestniczyłem w: 

1) spotkaniu wójtów, burmistrzów, Starosty Leszczyńskiego i Prezydenta Miasta Leszna. 

Gospodarzem spotkania był Pan Wójt Wijewa, 

2) walnym zebraniu członków Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich we Wschowie i posiedzeniu Zarządu tego Związku, 

3) spotkaniu z Zarządem Gminnego Koła Pszczelarzy, 

4) spotkaniu w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym w Lesznie z Dyrektorem Panem 

Tomaszem Karmińskim, 

5) spotkaniu z okazji 10 – lecia istnienia Klubu sportowego Błękitni Kąkolewo, 

6) posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej, 

7) otwarciu przebudowanej drogi powiatowej Popowo Wonieskie – Witosław, 

8) dożynkach pszczelarskich, 

9) przedstawieniu pt. „To co najważniejsze” przygotowanym przez Grodziską Grupę 

Teatralną, 

10) spotkaniu z wyróżniającymi się sportowcami reprezentującymi szkoły z terenu Gminy, 

11) spotkaniu opłatkowym wójtów, burmistrzów, prezydentów miast zorganizowanym przez 

WOKiSS, 

12) spotkaniach wigilijnych organizowanych przez Przedszkole Samorządowe w Osiecznej, 

Zespół Szkół w Kąkolewie, Koło Śpiewu Lutnia w Osiecznej, Koła Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów w Kąkolewie i Osiecznej, Koło Seniora Złota Jesień                              

w Kąkolewie, 

13) Osieckim Jarmarku Bożonarodzeniowym. 
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Informuję, że: 

1) w związku z odstąpieniem Wykonawcy od realizacji budowy kanalizacji sanitarnej dla 

miejscowości Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo przygotowujemy dokumentację prawną, 

która umożliwi zakończenie współpracy z Wykonawcą prac. Problem jest bardzo złożony 

i trudny. Wspomnę tylko, że do rozstrzygnięcia pozostają kwestie objęte miedzy innymi 

ustawami: prawo zamówień publicznych, o finansach publicznych, a także objęte 

kodeksem cywilnym, czy też prawem restrukturyzacyjnym. Niezależnie od powyższego 

zleciliśmy wykonanie inwentaryzacji robót budowlanych, które pozostają jeszcze do 

wykonania, 

2) sprzyjające warunki pogodowe umożliwiają kontynuowanie prac na realizowanych 

pozostałych dwóch dużych inwestycjach, tj. budowie Centrum Kultury i Biblioteki                     

w Osiecznej oraz przebudowie z rozbudową oczyszczalni ścieków także w Osiecznej.                  

W odniesieniu do budowanego Centrum Kultury i Biblioteki warunki pogodowe mają 

mniejsze znaczenie, gdyż obiekt znajduje się w stanie surowym zamkniętym, natomiast 

rozbudowa z przebudową oczyszczalni ścieków w niektórych fragmentach robót, 

uzależniona jest od temperatury, tym bardziej, że od kilku dni trwa rozruch 

technologiczny już zakończonych elementów obiektu, 

3) w Grodzisku zakończone zostało odtworzenie – po robotach kanalizacyjnych, 

nawierzchni drogi gminnej, wykonanej z trylinki, łączącej drogę powiatową przy 

wjeździe od strony Świerczyny, z drogą gminną prowadzącą do Frankowa, 

4) w dalszym ciągu, w ramach rewitalizacji centrum Osiecznej, trwają prace elektryczne na             

ul. 27-Stycznia, ul. Tylnej, ul. Mała Kościelna i ul. Powstańców Wlkp. Do ich 

zakończenia pozostały obróbki murarskie elewacji części budynków, po zamontowanych 

szafkach energetycznych oraz montaż słupów oświetlenia ulicznego wraz z oprawami. 

Układanie nawierzchni na  ulicach: 27 Stycznia i Tylnej zostało zakończone. Na                            

ul. Powstańców Wlkp. i ul. Mała Kościelna nawierzchnie zostaną odtworzone tylko 

prowizorycznie, z uwagi na ich gruntowną przebudowę, zaplanowaną na wiosnę 

przyszłego roku, 

5) w budynku mieszkalnym na ul. Zamkowej nr 3 w Osiecznej, przygotowano samodzielny 

lokal mieszkalny, umożliwiający Gminie sprzedaż mieszkania znajdującego się przy                     

ul. Kościuszki nr 11, a jak już informowałem na ostatniej sesji, przygotowany lokal do 

czasu zakończenia postępowania spadkowego może zostać przekazany w najem i w tym 

kierunku zmierzać będą nasze działania, 

6) zakończona została przebudowa drogi powiatowej z Popowa Wonieskiego do Witosławia 

na odcinku ponad 2,0 km. Przebudowa realizowana pod względem finansowym jako 

wspólne zadanie Gminy Osieczna z Powiatem Leszczyńskim, przy znacząco większym 

udziale środków Gminy, 

7) na terenie wszystkich miejscowości Gminy zainstalowane zostało oświetlenie świąteczne, 

8) w remizie OSP Osieczna trwają prace modernizacyjne. Prace realizowane przez druhów 

strażaków, a także pracowników zatrudnionych w tut. Urzędzie, mają na celu poprawę 

funkcjonalności obiektu, a także estetyki jej wnętrza. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu.    

Przygotowałem projekty uchwał w sprawach, które przedstawił Pan Przewodniczący. 

Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam 

punkt 10. Otwieram punkt 11. 
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 Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2026. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu tej uchwały. Proszę. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Dnia 14 listopada 2017 r. Burmistrz złożył do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2026. Regionalna Izba Obrachunkowa 

badała ten dokument i wydała opinię pozytywną z uwagami. Uwaga dotyczy zwrócenia 

szczególnej uwagi na realizm przy osiąganiu dochodów ze sprzedaży mienia. Państwo 

wiedzą, że Pan Burmistrz planuje dochody z tego tytułu i w sytuacji gdy budżet na to pozwala 

to pod koniec roku te dochody umniejszamy, żeby nie wysprzedawać majątku dla samej 

zasady. Do tego dokumentu została złożona druga wersja załączników. Autopoprawki. 

Autopoprawek nie można omawiać tylko do roku 2018 trzeba je połączyć z rokiem 2017.                 

W porządku obrad macie Państwo trzy uchwały dotyczące pożyczek. Na ten rok 

planowaliśmy zaciągnięcie pożyczki na budowę kanalizacji i rozbudowę oczyszczalni. Na 

zadanie dotyczące oczyszczalni Wykonawca w najbliższych dniach ma złożyć fakturę, która 

ma zostać zapłacona ale nie ma już fizycznej możliwości złożenia wniosku do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o udzielenie drugiej raty pożyczki. Jedna rata 

pożyczki już wpłynęła. Wniosek będzie złożony w pierwszych dniach stycznia 2018 roku 

dlatego propozycja żeby z roku 2017 kwotę zaciągniętej pożyczki zaplanowanej na rok 2017 

przenieść na rok 2018. Taka sama sytuacja jest w przypadku budowy kanalizacji                                 

w Świerczynie, Grodzisku i Łoniewie. W związku z tym, że na zadaniu wystąpiła sytuacja,                       

o której powiedział Pan Burmistrz nie mamy planowanej kwoty pożyczki i w roku 2017 jej 

nie będzie. W związku z tym proponuje się żeby tą kwotę przenieść na rok 2018 i z tego 

powodu w tym dokumencie muszą być złożone autopoprawki wynikające z budżetu roku 

2017. W załączniku przedsięwzięcia – aktualizacja łącznych nakładów o kwoty, które 

występują w zmianach w budżecie do roku 2017, czyli jeżeli w budżecie roku 2017 

umniejszamy kwoty to automatycznie w załączniku łączne nakłady też są umniejszone                        

o kwoty wynikające z tego budżetu. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do druku numer 258? Nie widzę. Dziękuję. Przystępujemy do 

procedury głosowania tego projektu. Druk numer 258. Czytam projekt uchwały. Uchwała 

numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2026. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1.1. Uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018                

-2026 obejmującą:  

1) dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie 

nadwyżki albo sposób sfinansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę długu 

oraz sposób sfinansowania spłaty długu, relacje, o których mowa w art. 242-244 oraz kwoty 

wydatków bieżących i majątkowych wynikających z limitów wydatków na planowane                          

i realizowane przedsięwzięcia, zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) wykaz przedsięwzięć finansowych, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się objaśnienia przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

§ 2.1. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna do zaciągania zobowiązań:  

1) związanych z realizacją przedsięwzięć o których mowa w § 1 ust. 1 pkt 2,  

2) z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna 

dla zapewnienia ciągłości działania Gminy i których płatności wykraczają poza rok 

budżetowy.  
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2. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna do przekazania uprawnień do 

zaciągania zobowiązań, o których mowa w ust. 1 kierownikom jednostek organizacyjnych 

Gminy.  

§ 3. Traci moc uchwała Nr XXI/184/2016 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 27 grudnia 

2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na 

lata 2017-2026 wraz ze zmianami.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2018 roku.    

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/256/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                  

i Gminy Osieczna na lata 2018-2026, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 11. Otwieram punkt 12. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

2018 rok: 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Rozpoczynamy procedurę uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok.                       

W punkcie 1 nastąpi przedstawienie projektu budżetu wraz z uzasadnieniem.  

1) przedstawienie projektu budżetu wraz z uzasadnieniem, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady. Projekt budżetu na 2018 rok otrzymaliśmy                           

w terminie wymaganym prawem. Na posiedzeniu Komisji analizowaliśmy treść tego 

dokumentu oraz podjęliśmy dyskusję. W związku z tym stwierdzam, że projekt budżetu wraz 

z uzasadnieniem został Radzie Miejskiej przedstawiony.  

Projekt budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do odczytania opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej wraz z przedstawieniem Radzie stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag 

zawartych w opinii Izby.  

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o przedstawienie opinii RIO. Proszę. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Uchwała numer SO-0952/39/12/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 grudnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii                             

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2018 rok. Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem nr 4/2016 Prezesa Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 28 stycznia 2016 r. ze zmianami w osobach 

Przewodnicząca Pani Danuta Szczepańska, członkowie Pan Zdzisław Drost oraz Pani 

Małgorzata Okrent działając na podstawie art. 13 i art. 19 ust. 2 ustawy o regionalnych izbach 

obrachunkowych wyraża o przedłożonym przez Burmistrza projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Osieczna na 2018 rok opinię pozytywną. Uzasadnienie opinii Składu Orzekającego. 

Burmistrz przedstawił w dniu 14 listopada br. do Regionalnej Izbie Obrachunkowej projekt 

uchwały budżetowej na 2018 rok, celem zaopiniowania. Wraz z projektem przedłożone 

zostało uzasadnienie oraz informacja o sytuacji finansowej. W dniu 16 września 2010 r. Rada 
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w Osiecznej podjęła uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Szczegółowość projektu, uzasadnienie oraz materiały informacyjne załączone do projektu 

odpowiadają wymogom określonym wyżej wymienioną uchwałą. W projekcie uchwały 

ustalone zostały dochody w wysokości 38.862.471 zł, w tym dochody bieżące w wysokości 

37.685.580 zł, wydatki w wysokości 46.042.471 zł, w tym wydatki bieżące w wysokości 

31.623.835 zł. Proponowane w projekcie uchwały dochody bieżące są wyższe od 

planowanych wydatków bieżących o kwotę 7.061.745 zł, a zatem spełniony zostanie wymóg 

wynikający z przepisu art. 242 ustawy o finansach publicznych. Deficyt budżetu w wysokości 

7.180.000 zł proponuje się sfinansować przychodami z tytułu pożyczki oraz nadwyżki z lat 

ubiegłych. W projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok i projekcie uchwały w sprawie  

WPF zaplanowano przychody budżetu w wysokości 7.524.729 zł, z tego z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 5.414.400 zł oraz przychody z tytułu nadwyżki 

z lat ubiegłych w kwocie 2.110.329 zł. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej przewiduje przychody z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w wysokości 

2.110.329 zł. Z bilansu z wykonania budżetu sporządzonego na dzień 31 grudnia 2016 r. 

wynika, że Jednostka posiadała nadwyżkę z lat ubiegłych w wysokości 5.520.975,14 zł.                      

Z uchwały budżetowej na 2017 rok wynika, że Jednostka zaangażowała nadwyżkę z lat 

ubiegłych w wysokości 3.277.687 zł, zatem do zaangażowania pozostała nadwyżka w kwocie 

2.243.288,14 zł. Skład Orzekający wskazuje, iż w przypadku zaangażowania nadwyżki 

budżetowej z lat ubiegłych w roku 2017 w kwocie wyższej, niż pierwotnie planowano, 

konieczne będzie wskazanie innego źródła sfinansowania deficytu budżetu. W uzasadnieniu 

do projektu uchwały budżetowej Pan Burmistrz wyjaśnia te kwestie. Kwoty zaplanowanych 

w wydatkach budżetu rezerw, tj. rezerwy ogólnej i rezerw celowych mieszczą się w granicach 

określonych w przepisie art. 222 ustawy o finansach publicznych. Zakres unormowań 

zawartych w projekcie uchwały budżetowej odpowiada wymogom ustawy o finansach 

publicznych, a w szczególności art. 212 i 215 ustawy. W dochodach budżetu przyjęto kwotę 

334.280 zł w dziale 801, rozdział 80104 „Przedszkola”. Wojewoda Wielkopolski                   

w zawiadomieniu nie wykazuje wyżej wymienionej kwoty dotacji. W uzasadnieniu Pan 

Burmistrz zawarł informację, że po stronie dochodów zaplanowano niepotwierdzoną przez 

Wojewodę Wielkopolskiego dotację celową i w sytuacji, gdy dotacja będzie w kwocie innej 

niż wynikającej z przeliczenia budżet zostanie w tym zakresie skorygowany. Analiza 

przedłożonego projektu wykazała, że Gmina planuje dotacje celowe z budżetu państwa, m.in. 

na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej zgodne z zawiadomieniem 

dysponenta oraz zaplanowała środki własne i wskazała jednocześnie, że otrzymane środki                       

z budżetu państwa nie pokrywają faktycznych kosztów związanych z wykonywanymi 

zadaniami, dlatego też ze środków własnych zaplanowano kwotę 61.115 zł. Projekt uchwały 

na 2018 rok nie przewiduje wydatków na PFRON, na str. 38 uzasadnienia wpisano, iż                       

„w ramach wydatków jednostek nie planowano wpłaty na Państwowy Fundusz Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, gdyż spełniony jest warunek zwalniający z obowiązku wpłat”. 

Projekt uchwały budżetowej przewiduje dotacje z budżetu na finansowanie prac 

remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych oraz dotacje na pomoc finansową 

między jednostkami samorządu terytorialnego. Na str. 49 Pan Burmistrz wyjaśnił, iż dotacje 

zostaną przekazane po podjęciu przez Radę Miejską odrębnych uchwał w tym zakresie. Skład 

Orzekający wskazuje, że w podstawie prawnej projektu uchwały zbędnie wskazano przepis 

art.18 ust. 2 pkt 9 lit. c) ustawy o samorządzie gminnym oraz w podstawie prawnej projektu 

uchwały wskazano Dziennik Ustaw z 2016 r. zamiast Dziennika Ustaw z 2017 r. Mając na 

uwadze całokształt przeprowadzonych badań Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. 

Podpis Przewodniczącej Składu Orzekającego Pani Danuty Szczepańskiej. Jednocześnie 

otrzymaliśmy pozytywną opinię o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Dziękuję. 
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Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Podpunkt a) dotyczy przedstawienia Radzie stanowiska Burmistrza wobec 

zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii RIO. 

a) przedstawienie Radzie stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag zawartych                  

w opinii Izby, 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
W opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej nie ma ani zastrzeżeń ani uwag. Opisując projekt 

budżetu wyprzedzająco napisaliśmy, że w związku, np. z dotacją do zabytków czy też do 

przedszkola dokonamy zmian po otrzymaniu informacji.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Teraz będziemy realizować punkt 3. 

3) odczytanie opinii stałych Komisji Rady przez jej Przewodniczących, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pani Krystyna Krajewska w imieniu Przewodniczących Komisji Rady z uwagi na to, że 

posiedzenie dotyczące zaopiniowania projektu budżetu było wspólnym dla wszystkich 

Komisji, odczyta opinię stałych Komisji Rady. Proszę.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Dziękuję. Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji 

Oświaty, Kultury i Zdrowia oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 7 grudnia 2017 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Komisja Rewizyjna, Komisja Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego, 

Finansów i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej działając na podstawie § 7 pkt 2 uchwały  

Nr XXXVIII/357/2010 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 16 września 2010 r. w sprawie 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Osieczna na wspólnym posiedzeniu                  

w dniu 7 grudnia 2017 r. dokonały analizy i zaopiniowania projektu uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy na 2018 rok. Wyżej wymienione Komisje Rady Miejskiej nie zgłosiły 

wniosków do przedłożonego projektu uchwały budżetowej i w głosowaniu wyraziły 

jednomyślnie opinię pozytywną o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji Oświaty, 

Kultury i Zdrowia oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 7 grudnia 2017 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kolejny punkt dotyczy przedstawienia stanowiska Burmistrza do wniosków 

zawartych w opiniach stałych Komisji Rady. 

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach stałych 

Komisji Rady, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W związku z tym, że opinia stałych Komisji Rady nie zawierała wniosków zamykam ten 

punkt. Punkt 5 dotyczy odczytania propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nie 

uwzględnionych w projekcie budżetu. 

5) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nie uwzględnionych                

w projekcie budżetu, 

 

 

 



12 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Stwierdzam, że Radni nie zgłosili propozycji wniosków, które nie zostały uwzględnione                    

w projekcie budżetu. W związku z tym zamykam ten punkt. Przechodzimy do przedstawienia 

ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały. 

6) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę o przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2018 rok są następujące. Zwiększenie 

wydatków o kwotę 3.478.909 zł z następujących tytułów. 2.000.327 zł na zadaniu                             

pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo”. Są to wydatki 

umniejszone z roku 2017 i przeniesione do budżetu 2018 roku. 50.000 zł – „Rozbudowa 

Zespołu Szkół w Świerczynie”. Państwo Radni na poprzedniej sesji uchwalili 10.000 zł na 

rozbudowę Zespołu i na dalszą część projektową w roku 2018 proponuje się na ten cel 

przeznaczyć 50.000 zł. 800.000 zł – modernizacja dróg o nawierzchni asfaltowej oraz 

zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 131.902 zł. Jeśli chodzi o przychody to w projekcie 

była propozycja sfinansowania deficytu nadwyżką budżetową, umniejszenie nadwyżki 

budżetowej i zwiększenie przychodów z tytułu pożyczek, które jak Państwo uchwalicie będą 

umniejszone w roku 2017 z jednoczesnym zwiększeniem w roku 2018. Dziękuję.   

Autopoprawki do projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok 

stanowią załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Pani Skarbnik. Zamykam punkt 6 i otwieram w punkcie 7 dyskusję nad projektem 

budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami 

7) dyskusja nad projektem budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami,  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zapraszam do dyskusji nad projektem budżetu Miasta i Gminy na 2018 rok wraz                                      

z przedstawionymi autopoprawkami. Potwierdzam i jeszcze raz przypominam, że na 

posiedzeniu Komisji Rady odbyła się dyskusja nad projektem budżetu na 2018 rok. Natomiast 

dzisiaj jest również okazja do tego, żebyśmy wyrazili opinię, zadali pytanie czy podjęli 

dyskusję dotyczącą tego dokumentu oraz nad przedstawionymi przez Panią Skarbnik 

autopoprawkami Pana Burmistrza. Pani Przewodnicząca Zofia Biała. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Szanowni Państwo! Mamy projekt budżetu Miasta i Gminy na 2018 rok, który będziemy 

przyjmować poprzez głosowanie. W moim przekonaniu jest to projekt dobrze przemyślany, 

wydatkowanie każdej złotówki jest uzasadnione. Jak wiemy w Gminie kontynuowane są 

priorytetowe inwestycje. Są to: budowa Centrum Kultury i Biblioteki, budowa kanalizacji 

sanitarnej w Świerczynie, Grodzisku i Łoniewie, rozbudowa oczyszczalni ścieków                            

w Osiecznej i rewitalizacja centrum Osiecznej. Niektóre z tych inwestycji będą zakończone  

w 2018 roku. Wiem, że każdego dnia w Urzędzie są podejmowane trudne decyzje. Uważam, 

że każdy budżet jest trudnym do realizacji. Widzimy, że nasza Gmina zmienia się na lepsze, 

jest coraz ładniejsza. Myślę, że odczucia niektórych mieszkańców są takie same. Może nie 

wszystko jest wykonane w danym momencie, czy tak jakbyśmy chcieli, np. jeśli chodzi                    

o budowę odcinka drogi czy chodnika lub lampy oświetlenia ulicznego. Myślę, że trzeba 

cierpliwie czekać i wtedy na pewno wszystkie oczekiwania, żeby mieszkańcom żyło się lepiej 

będą spełnione. Widzę zatroskanie o mieszkańców Gminy od najmłodszego aż do tych 

najstarszych. Mieszkamy wszyscy w naszej małej Ojczyźnie i może za wyjątkiem kilku osób 

chcemy tutaj zostać. To jest nasze miejsce na ziemi, tu pracujemy, tu żyjemy, itd. Myślę, że 

gdybyśmy przeprowadzili ankietę, to wynikałoby z niej, że nikt z tej Gminy nie chciałby się 

wyprowadzać. Mówię o sobie i jestem przekonana, że o znaczącej większości z nas. Na 



13 
 

koniec chciałam powiedzieć, że mamy czas przedświąteczny i żeby nam się lepiej żyło, 

żebyśmy też inaczej patrzyli na życie i na to co wokół nas, to potrzeba nam wzajemnej 

życzliwości, wzajemnego zrozumienia i szacunku, może więcej uśmiechu. Wtenczas na 

pewno jeszcze bardziej będziemy z tym miejscem związani. Wracając do projektu uważam, 

że to jest dobry budżet. Myślę, że z satysfakcją przyjmiemy budżet na następny rok. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pan Przewodniczący Zbigniew Demski. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Mam pytanie dotyczące autopoprawki zgłoszonej przez Pana Burmistrza czyli zwiększenia 

wydatków o kwotę 800.000 zł z przeznaczeniem na zadanie pn.: „Modernizacja dróg 

gminnych o nawierzchni asfaltowej”. Chciałbym zapytać, jakie dodatkowe zadania obejmuje 

ta kwota. Rozumiem, że to jest zwiększenie wydatków o tę kwotę w stosunku do pierwszej 

wersji budżetu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pan Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo Radni i Goście! Wszyscy wiemy, że jest pilna potrzeba rozpoczęcia 

remontu dróg o nawierzchni asfaltowej. Wysiłek, który był związany z utwardzeniem dróg do 

tej pory nieutwardzonych, mamy za sobą. Zakładamy też, iż w następnej kadencji, wspólnie               

z Powiatem Leszczyńskim będziemy remontować drogi powiatowe, przynajmniej te, które 

biegną przez miejscowości naszej Gminy. Mamy też drogi gminne o nawierzchni asfaltowej, 

które chcemy remontować. Jest ich kilkadziesiąt, m.in. dokończenie remontu drogi gminnej  

w Świerczynie. Planujemy, jeżeli Państwo Radni zaakceptujecie moją autopoprawkę, 

wyremontować drogę w Kątach – wieś. W ramach tej kwoty zamierzamy wyremontować 

również część drogi Ziemnice-Górka na odcinku przy którym są posesje. Jeżeli chodzi                       

o Osieczną planujemy wyremontować nawierzchnię asfaltową ulicy Śniadeckich, 

Słowackiego i Mickiewicza i jeżeli wystarczy środków Skłodowskiej-Curie. Jeśli chodzi                     

o Kąkolewo to planujemy dokończyć ulicę, która miała być w tym roku wykonana a zabrakło 

myślę, że przede wszystkim czasu, żeby wykonawca zrealizował te prace. Jest to ulica 

Spacerowa i ulica Pocztowa. Jest to plan, który będzie skorygowany przez wynik 

postępowania przetargowego. Dzisiaj nikt nie potrafi odpowiedzieć na pytanie, jakie będą 

ceny prac remontowych w roku 2018.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski:  
Zakres prac będzie obejmował wylanie nowego dywanika, czy to będzie doraźny remont 

ubytków? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie będzie to remont doraźny. Podobnie jak w tym roku na drogach gminnych,                              

np. w Świerczynie, czyli dywanik asfaltowy na całej powierzchni ulicy. Chcielibyśmy żeby 

tam gdzie przy ulicach są chodniki, które wymagają remontu przebudować je łącznie                        

z wymianą krawężników, powtarzam tam gdzie one są. W Kąkolewie obie te ulice, o których 

mówiłem nie mają poboczy z chodnikami ponieważ nie ma miejsca. To zadanie jest w moim 

przekonaniu ambitne i licząc na akceptację tych planów przez Państwa Radnych będziemy 

starali się wykonać jak najwięcej zadań. Jeszcze raz proszę o przyjęcie naszego stanowiska                 

w sprawie planu modernizacji dróg o nawierzchni asfaltowej.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski:  

Czy ta kwota może ulec zmianie?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli zaproponowane zadania będą wycenione przez wykonawcę na kwotę wyższą od 

zapisanej w budżecie, to wystąpię do Wysokiej Rady o zwiększenie wydatków na ten cel, pod 

warunkiem, że finanse Gminy na to pozwolą. Jeśli natomiast pozostaną środki po 
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zakończeniu działań to będziemy się cieszyć, że możemy wyremontować więcej ulic, dróg niż 

zaplanowaliśmy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Realizujemy punkt dotyczący dyskusji nad projektem budżetu oraz 

autopoprawkami. Powtórzę to, co powiedziałem na wspólnym posiedzeniu Komisji. Też, 

podobnie jak Pani Radna Biała, wysoko oceniam projekt budżetu na 2018 rok. To kolejny 

budżet z wysokim poziomem inwestycyjnym, z dużym poziomem bezpieczeństwa finansów 

Gminy. Na Komisji nazwałem budżet, dzisiaj to powtórzę, budżetem oczywistym z tego 

powodu, że w dużej części wynika on z decyzji podjętych przez nasz Samorząd kilka lat 

wcześniej. Jesteśmy w fazie realizacji trzech wielkich inwestycji, które pochłaniają większą 

część pieniędzy zaplanowanych w budżecie. Ważne dla nas są kwestie, jak uda nam się 

rozstrzygnąć spory prawne, itd., co ma wpływ na realizację inwestycji. Ponadto nie bez 

znaczenia pozostaje kwestia, o której mówiliśmy na Komisji, czy uda nam się czy nie 

pozyskać dofinansowanie zewnętrzne. Jeśli pozyskamy 6 mln zł, to będziemy na innym 

poziomie inżynierii finansowej a jeśli nie, to Gmina nie upadnie, ale będzie musiała w inny  

sposób gospodarować budżetem. Doczekaliśmy się takich czasów, że w ciągu roku dużo się 

dzieje, czasy są bardzo dynamiczne. Niedługo będą wybory samorządowe ale zanim one 

nastąpią będziemy jeszcze zobowiązani do podjęcia kilu decyzji. Jest to dla nas zaszczyt, że 

możemy naszą Gminę reprezentować i nią współzarządzać. Mój głos w sprawie budżetu na 

kolejny rok jest na tak. Jako Samorządowiec zostawiam uwagę o tym, że proszę Pana 

Burmistrza i przyszłych Radnych, żeby spróbowali znaleźć sposób bilansowania gospodarki 

odpadami komunalnymi. Dziękuję. Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Ja co roku powtarzam, że jeśli chodzi o inwestycje, to możemy porównać je do rozpędzonego 

pociągu pospiesznego. W projekcie budżetu widać nie tylko, że będzie realizowanych wiele 

inwestycji ale nastąpi otwarcie Centrum Kultury i Biblioteki, na które mieszkańcy Gminy 

czekają. Gratuluję Panie Burmistrzu takiego projektu budżetu. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 7. W punkcie 8 nastąpi przegłosowanie autopoprawek.  

8) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza oraz pozostałych 

wniosków i poprawek, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionych przez Panią Skarbnik 

autopoprawek Burmistrza Miasta i Gminy do projektu budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 

2018 rok, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że w obecności 14 Radnych Rada Miejska w Osiecznej 

jednomyślnie przyjęła autopoprawki Burmistrza do projektu budżetu Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. Zamykam punkt 8. Otwieram punkt 9. 

9) głosowanie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 9 mamy głosowanie nad projektem uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna 

na 2018 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.  

w sprawie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Ustala się dochody budżetu w wysokości 38.862.471 zł, z tego:  

1) dochody bieżące w kwocie 37.685.580 zł,  

2) dochody majątkowe w kwocie 1.176.891 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do uchwały.  

2. Dochody, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:  
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1) dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami w kwocie 9.799.092 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 3 do uchwały,  

2) środki na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w kwocie 246.891 zł.  

§ 2. 1. Ustala się wydatki budżetu w wysokości 49.521.380 zł, z tego:  

1) wydatki bieżące w kwocie 31.755.737 zł,  

2) wydatki majątkowe w kwocie 17.765.643 zł,  

zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały.  

2. Wydatki budżetu, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:  

1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

ustawami w kwocie 9.799.092 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 4 do uchwały,  

2) wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 

2 i 3 ustawy o finansach publicznych w części związanej z realizacją zadań jednostki 

samorządu terytorialnego w wysokości 1.664.636 zł,  

3) wydatki majątkowe, zgodnie z załącznikiem Nr 6 do uchwały.  

§ 3. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetu stanowi planowany deficyt budżetu 

w kwocie 10.658.909 zł. Źródłem pokrycia deficytu są przychody z tytułu pożyczek.  

§ 4. 1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu z tytułu zaciągniętych 

pożyczek w wysokości 11.003.638 zł.  

2. Określa się łączną kwotę planowanych rozchodów budżetu w wysokości 344.729 zł                        

z przeznaczeniem na spłatę pożyczek.  

3. Zestawienie przychodów i rozchodów budżetu, o których mowa w ust. 1 i 2 zawiera 

załącznik Nr 10 do uchwały.  

§ 5. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji w kwocie 3.462.636 zł, z tego:  

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wysokości 3.153.636 zł,  

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 309.000 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 7 do uchwały.  

§ 6. Tworzy się rezerwy:  

1) ogólną w wysokości 288.081 zł,  

2) celowe w wysokości 360.000 zł, z tego:  

a) na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 100.000 zł,  

b) na realizację zadań własnych z zakresu ochrony zdrowia (realizacja programu 

profilaktycznego dotyczącego rehabilitacji mieszkańców) w kwocie 60.000 zł,  

c) na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 200.000 zł.  

§ 7. Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 

12.003.638 zł, w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetu w kwocie 1.000.000 zł.  

§ 8. Ustala się plan dochodów budżetu państwa związanych z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami na 2018 rok w wysokości 

53.000 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 5 do uchwały.  

§ 9. Ustala się kwotę wydatków przypadających do spłaty, zgodnie z zawartą umową, z tytułu 

udzielonej gwarancji w wysokości 130.000 zł.  

§ 10. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna do:  

1) zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego 

deficytu budżetu do wysokości 1.000.000 zł,  

2) zaciągania pożyczki do wysokości 11.003.638 zł,  

3) dokonywania zmian w budżecie polegających na przeniesieniach w planie wydatków 

pomiędzy paragrafami i rozdziałami w ramach działu w zakresie wydatków na 

wynagrodzenia ze stosunku pracy, zmian kwot wydatków majątkowych,  
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4) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza 

rok budżetowy,  

5) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach niż bank 

prowadzący obsługę budżetu gminy.  

§ 11. Określa się sumę, do której Burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania                   

w wysokości 1.000.000 zł.  

§ 12. Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 

176.000 zł przeznacza się na realizację programów określonych w:  

1) „Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych”                         

w wysokości 175.000 zł,  

2) „Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii” w wysokości 1.000 zł.  

Dodatkowo na realizację „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych” przeznacza się kwotę 68.000 zł.  

§ 13. Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska w kwocie 

1.470.000 zł przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu ochrony środowiska                       

i gospodarką wodną wkreślonych ustawą w kwocie 1.470.000 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 8 

do uchwały.  

§ 14. Dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 1.130.000 zł 

przeznacza się na funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi                        

w kwocie 1.130.000 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 9 do uchwały.  

§ 15. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 16. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2018 roku i podlega publikacji                            

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam procedurę 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok w przedstawionym brzmieniu, proszę 

podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu?                       

– 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/257/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 

rok, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Bardzo dziękuję za akceptację 

naszego projektu przede wszystkim Państwu Radnym, Państwu Sołtysom, wszystkim tym 

którzy społecznie są zaangażowani w to żebyśmy mogli konstruować, w moim przekonaniu, 

dobry plan na rok 2018. Chciałbym też zapewnić, że z punktu widzenia pracowników Urzędu 

będziemy robić wszystko, aby go zrealizować. Dziękuję Pani Skarbnik, Panu Burmistrzowi, 

Panu Sekretarzowi i całemu zespołowi Urzędu za pomoc i liczę na to, że wspólnie będziemy 

skutecznie działać. Chcę też zauważyć, o czym powiedział Pan Przewodniczący, że rok 2018 

będzie dla naszego Samorządu zakończeniem jednego z największych wyzwań w historii 

samorządu, jeśli chodzi o finanse dlatego, że od kilku lat realizujemy trzy bardzo trudne                     

i drogie inwestycje. Na koniec powiem, że jest to 12 budżet, który zaproponowałem Wysokiej 

Radzie w trzech kolejnych kadencjach, z tego 11, mogę to powiedzieć odpowiedzialnie, na 

który miałem duży wpływ. Wiemy, że budżet 2007 roku był budżetem mojego poprzednika, 

Burmistrza Kaczmarka. Zatem trudno ukryć emocje. Bardzo dziękuję Państwu Radnym tej 

kadencji za to, że możemy wspólnie przygotowywać, planować i skutecznie realizować nasze 

zamiary i pomysły. Dziękuję.     
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 12. Za chwilę w obradach nastąpi przerwa podczas której 

proszę, aby Państwo Radni zapoznali się z uzasadnieniem do uchwały dotyczącej nazwy ulicy 

w Osiecznej. Ogłaszam, że w obradach XXXI sesji Rady Miejskiej nastąpi 10 minutowa 

 

P R Z E R W A. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. Na sali obrad jest 13 Radnych, 

ubyła Pani Radna Renata Helińska. Otwieram punkt 13 porządku obrad. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                                     

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018. Czy są pytania do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                                     

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018. Na podstawie odpowiednich 

przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na rok 2018 stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/258/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2018, która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 13. Otwieram punkt 14. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 14 będziemy podejmowali uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie 

widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej                     

w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2018. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej 

uchwala, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii  na  rok  2018  stanowiący 

załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.   

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  
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Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/259/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2018, która stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 14. Otwieram punkt 15. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                               

w Rodzinie na rok 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W tym punkcie podejmiemy uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na rok 2018. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Pan 

Przewodniczący Zbigniew Demski. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy te projekty programów, które co roku uchwalamy ulegają modyfikacji? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Tak ponieważ dostosowujemy je do potrzeb i zadań, które realizujemy, np. z jednego z tych 

programów finansujemy place zabaw i siłownie zewnętrzne. Z tego powodu w programie 

umieszczamy zapis, że ponosimy wydatki inwestycyjne, nie tylko bieżące.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy jeszcze są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

21 grudnia 2017 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 

rok 2018. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. Przyjmuje się Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  na  rok  2018  

stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.   

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/260/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                    

w Rodzinie na rok 2018, która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 15. Otwieram punkt 16. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie opinii o nieodpłatnym przekazaniu na rzecz ENEA 

Oświetlenie Sp. z o.o. Oddział Szczecin urządzeń oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Osieczna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 16 mamy podjęcie uchwały w sprawie opinii o nieodpłatnym przekazaniu na rzecz 

ENEA Oświetlenie Sp. z o.o. Oddział Szczecin urządzeń oświetlenia ulicznego na terenie 

Gminy Osieczna. Czy Państwo Radni mają pytania do tego projektu uchwały? Pan Radny 

Robert Skrzypek. Proszę.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W ramach przekazania oświetlenia ulicznego do ENEI miały być wykonane inwestycje na 

rzecz naszej Gminy. Czy jest to nadal aktualne, jeżeli tak, to czy są ustalenia w tej sprawie, 

tzn. wiadomo jakie inwestycje czy zadania będą zrealizowane? 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Do projektu uchwały jest uzasadnienie, z którego wynika, że będą realizowane zadania                     

w ramach tego przekazania, natomiast rzeczywiście nie jest to sprecyzowane, np. co do liczby 

lamp czy określenia miejscowości, w których miałyby te prace być realizowane. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mamy propozycje co chcielibyśmy w ramach porozumienia między ENEĄ Oświetlenie                

a Gminą Osieczna wykonać. Planujemy zadania na drodze wojewódzkiej nr 432 w obrębie 

Osiecznej, drodze krajowej nr 12 w Kąkolewie. Pozostaje pytanie, czy jeszcze w ramach tego 

porozumienia moglibyśmy wybudować kolejne odcinki oświetlenia. Dzisiaj nie umiemy 

odpowiedzieć czy będą to tylko te dwa zadania, czy może więcej. Sytuacja jest następująca.  

W przypadku drogi wojewódzkiej mamy pełną dokumentację, natomiast w przypadku drogi 

krajowej dokumentacja jest przygotowywana. Z tego powodu nie mamy pełnej wiedzy 

kosztorysowej realizacji tych dwóch zadań, o których powiedziałem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz na jednym z posiedzeń wspominał o nieuregulowanych kwestiach 

własnościowych, które przy tego typu sprawach często występują.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Z tego powodu wydłużają się wszelkie procedury związane z przygotowaniem tych zadań do 

realizacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy Panowie Burmistrzowie oceniają, że w 2018 roku jest szansa na realizację tych zadań?   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli mówimy o terminie realizacji zadania, o którym wspomniał Pan Przewodniczący, to 

najprawdopodobniej jego wyznaczenie będzie po stronie przejmującego majątek. Dzisiaj nie 

wiemy, jak szybko majątek zostanie przejęty, czy będą prośby o szczegóły, o doprecyzowanie 

zapisów, itd. Pierwszy raz podejmujemy taką współpracę. Jeżeli porozumienie nastąpi                         

w krótkim terminie, to zrobimy wszystko, żeby wspomniane inwestycje były zrealizowane              

w 2018 roku.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Z treści uchwały wynika, że nie wyrażamy zgody na przekazanie urządzeń oświetlenia 

ulicznego, tylko wyrażamy pozytywną opinię w tej sprawie. Pan Burmistrz podejmie decyzję 

czy warunki zaproponowane przez przejmującego są na tyle satysfakcjonujące, że jesteśmy 

gotowi na przekazanie oświetlenia. Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

21 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o nieodpłatnym przekazaniu na rzecz ENEA Oświetlenie 

Sp. z o.o. Oddział Szczecin urządzeń oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Osieczna. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Wyraża się pozytywną opinię w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz ENEA 

Oświetlenie Sp. z o.o. Oddział Szczecin niżej wymienionych urządzeń oświetlenia ulicznego 

wybudowanych w poszczególnych latach i w tym miejscu następuje wykaz urządzeń łącznie  

z ich wartością.                          

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/261/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o nieodpłatnym przekazaniu na rzecz ENEA 
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Oświetlenie Sp. z o.o. Oddział Szczecin urządzeń oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Osieczna, która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 16. Przystępujemy do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na zarządzenie zastępcze Wojewody Wielkopolskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w powyższej sprawie, skąd 

nasza wspólna decyzja żeby zaproponować Państwu Radnym przynajmniej zapoznanie się               

z sytuacją i ewentualnie przegłosowanie projektu uchwały dotyczącej tej kwestii. Proszę.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Wyjaśnień udzieli Pan Sekretarz. Proszę. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

W dniu 13 grudnia Pan Wojewoda Wielkopolski wydał zarządzenie zastępcze w sprawie 

nadania ulicy 27 Stycznia położonej w Osiecznej nazwy generała Leopolda Okulickiego. Jest 

to związane z ustawą dekomunizacyjną. W związku z tym zarządzeniem do tutejszego Urzędu 

wpłynęła petycja od mieszkańców ulicy 27 Stycznia. W petycji tej mieszkańcy wnoszą aby 

zarządzenie zastępcze Wojewody zostało zaskarżone w trybie ustawowo przewidzianym. 

Jednocześnie wnoszą o poinformowanie Radnych o petycji w efekcie czego Pan Burmistrz 

przygotował projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego na zarządzenie zastępcze Wojewody. Dziękuję.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Od kilku dni zastanawialiśmy się, jak potraktować ten temat. Na jednym                        

z posiedzeń Pan Burmistrz informował nas, że Pan Wojewoda zapytał Urząd o uchwały 

dotyczące nadania nazw niektórych ulic w Gminie. Udzielono odpowiedzi. Okazuje się, że 

zdaniem Pana Wojewody nazwa ulicy 27 Stycznia w Osiecznej powinna być zmieniona na 

generała Leopolda Okulickiego. W świetle tego, że większość mieszkańców ulicy 27 Stycznia 

wystąpiła z prośbą o zachowanie nazwy tej ulicy, mówiąc o tym przedstawiam swój pogląd              

w tej sprawie, i nie wchodząc w spór z Panem Wojewodą, naszym zdaniem, warto spróbować 

porozmawiać ze służbami Pana Wojewody, czy nazwa ulicy 27 Stycznia wypełnia znamiona 

ustawy walki z komunizmem i jego pozostałościami. Jeśli taką uchwałę podejmiemy, to z jej 

treści będzie wynikało, jak rozumiem, że będzie trwał dialog z Panem Wojewodą, który 

zakończy się decyzją Sądu Administracyjnego. Jeśli Sąd zadecyduje, że mamy obowiązek 

dokonania zmiany jej nazwy, to się z tym zgodzimy. Naszym zdaniem jest szansa                                 

i możliwość rozmowy na temat, czy na pewno jest to dobra decyzja dla lokalnej społeczności 

żeby likwidować nazwę ulicy 27 Stycznia. Moim zdaniem należałoby zlikwidować nazwy 

ulic ku czci zbrodniarzy komunistycznych, organizacji przestępczych, itd. Rozumiem, że 

temu służy ta ustawa ale czy na pewno należy zmieniać nazwę ulicy 27 Stycznia w Osiecznej, 

28 Stycznia w Kąkolewie czy 29 Stycznia w Rydzynie? Takie były fakty historyczne. 

Chciałbym, abyśmy nazwy tych ulic traktowali nie jako upamiętnienie wyzwolenia 

miejscowości przez wojska sowieckie tylko jako koniec okupacji niemieckiej w Osiecznej, 

Kąkolewie i Rydzynie. W tej sytuacji, moim zdaniem, można te nazwy pozostawić, tym 

bardziej, że spełnilibyśmy, tak uważam, jasno zdeklarowaną wolę mieszkańców ulicy                                 

27 Stycznia w Osiecznej, którzy mieszkają przy niej od kilkudziesięciu lat i nigdy nie 

zgłaszali żadnego przejawu dyskomfortu wynikającego z faktu, że mieszkają przy ulicy                     

o nazwie, która kojarzy się z komunizmem albo zbrodniami komunistycznymi. W związku                                

z czym składamy Radzie Miejskiej pod rozwagę i ewentualne głosowanie projektu uchwały 

dotyczącego zaskarżenia zarządzenia zastępczego i wejście w dialog ze służbami Pana 

Wojewody. Stąd projekt uchwały w powyższej sprawie. Czy są pytania ze strony Państwa 

Radnych w sprawie projektu tej uchwały? Pan Przewodniczący Demski. Proszę. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W związku ze wspomnianą ustawą zamiana nazw ulic trwa już od pewnego czasu. Czy 

Gminie są znane przypadki, że inne gminy skutecznie podważyły decyzję Wojewody?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący znamy takie sytuacje, że nastąpiła skuteczna zmiana proponowanych 

nazw. Z mojej wiedzy wynika, że były to pojedyncze przypadki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W związku z wymianą dokumentów po zmianie nazwy ulicy związane są koszty dla 

mieszkańców. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pan Sekretarz. Proszę. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

W tym przypadku mieszkańcy nie będą ponosili kosztów wymiany dokumentów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jest to bezpłatne działanie. Dokumenty, które posiadają mieszkańcy, których sprawa dotyczy 

mogą ich używać do czasu utraty ważności. Spór nie dotyczy tej kwestii. Jeśli przegłosujemy 

projekt uchwały o wniesieniu skargi, to jest to próba znalezienia dobrego rozwiązania dla 

lokalnej społeczności. Szansa dla służb Wojewody nad zastanowieniem się, czy to jest dobra 

decyzja i dla kogo. Jeśli Wojewódzki Sąd Administracyjny tak stwierdzi, to podporządkujemy 

się takiemu wyrokowi ale będziemy przekonani, że w tej sprawie zrobiliśmy wszystko, co 

było w naszej mocy. Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt 

uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.              

w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na 

zarządzenie zastępcze Wojewody Wielkopolskiego. Na podstawie odpowiednich przepisów 

Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:    

§ 1. Rada Miejska w Osiecznej postanawia wnieść skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na Zarządzenie Zastępcze Nr KN-I.4102.39.2017.16 

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 grudnia 2017 r. w sprawie nadania ulicy 27 Stycznia 

położonej w miejscowości Osieczna nazwy gen. Leopolda Okulickiego (Dz. Urz. Woj. 

Wielkopolskiego poz. 8536). 

§ 2. 1. Do podejmowania wszystkich czynności w toku postępowania i reprezentowania Rady 

Miejskiej w Osiecznej przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Poznaniu upoważnia 

się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

2. Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej może ustanowić pełnomocników 

procesowych w zakresie czynności określonych w ust. 1. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna oraz 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 1 głos. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

większością głosów.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/262/2017                    

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na zarządzenie zastępcze Wojewody Wielkopolskiego, która 

stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 17. Otwieram kolejny punkt porządku obrad. 
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Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej                       

w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko                     

-Łoniewo”.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 18, 19 i 20 mamy podjęcie uchwał, o których wcześniej mówiła Pani Skarbnik.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Są to uchwały dotyczące przesunięcia terminów zaciągnięcia kolejnych transzy pożyczek na 

inwestycje związane z budową kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo oraz 

przebudową z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej, przy termomodernizacji 

obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie dotyczy korekty kwoty wynikającej                          

z umowy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do projektów uchwał w powyższych sprawach? Nie widzę. Dziękuję. Czytam 

pierwszy projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia                    

21 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej                         

w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko                        

-Łoniewo”. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje:  

§ 1. W uchwale Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r.                       

w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji 

sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” zmienionej uchwałami Rady Miejskiej                           

w Osiecznej: Nr XI/113/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r., Nr XII/125/2016 z dnia 10 marca 

2016 r. i Nr XXI/190/2016 z dnia 27 grudnia 2016 r. § 1 przyjmuje brzmienie:  

„§ 1. Postanawia się zaciągnąć pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 7.825.000 zł na finansowanie zadania pn.: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” w następujących transzach: 

- 2015 rok kwota         0 zł, 

- 2016 rok kwota 1.428.680 zł, 

- 2017 rok kwota               0 zł, 

- 2018 rok kwota 6.396.320 zł”. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od 

głosu? Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 13 Radnych 13 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę numer 

XXXI/263/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej                     

z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki                             

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo”.  

Uchwała Nr XXXI/263/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.                          

w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia                                  

22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki                                       

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” stanowi 
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załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 18. Otwieram punkt 19 porządku obrad. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

finansowanie zadania pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej                          

i Świerczynie”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki                      

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie”. Czytam 

projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia  

2017 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia  

11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania                             

pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie”. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§ 1. W uchwale Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 roku                    

w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania pn.: „Termomodernizacja 

obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie” § 1 przyjmuje brzmienie:  

„§ 1. Postanawia się zaciągnąć pożyczkę w 2017 roku z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 1.122.901 zł na finansowanie 

zadania pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie”. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od 

głosu? Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 13 Radnych 13 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę numer 

XXXI/264/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki                   

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie”.   

Uchwała Nr XXXI/264/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.                          

w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/213/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 11 maja 

2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2024 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania                                               

pn.: „Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie” stanowi załącznik                  

nr 21 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 19. Otwieram punkt 20.  

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej                                     

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2026 pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

finansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków                                      

w Osiecznej”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2026 pożyczki                      

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej”. Czytam projekt 

uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.                    

w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 11 maja 

2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach  2017-2026 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania pn.: „Przebudowa                         

z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej”. Na podstawie odpowiednich przepisów 

Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§ 1. W uchwale Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 roku                   

w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2026 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Osiecznej” § 1 przyjmuje brzmienie:  

„§ 1. Postanawia się zaciągnąć pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 7.492.497 zł na finansowanie zadania pn.: 

„Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej” w następujących transzach: 

- 2017 rok kwota 2.885.179 zł, 

- 2018 rok kwota 4.607.318 zł”. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od 

głosu? Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 13 Radnych 13 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę numer 

XXXI/265/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej                        

w Osiecznej z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2026 pożyczki                        

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej”.  

Uchwała Nr XXXI/265/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.                          

w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/214/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 11 maja 

2017 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2017-2026 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania pn.: „Przebudowa                           

z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej” stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 20. Przystępujemy do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2017 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o przedstawienie zmian w uchwale budżetowej na rok 2017 oraz 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2017-2026. 

Proszę.   

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Pana Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej na 

rok 2017 dotyczą zmniejszenia pożyczki o kwotę 5.649.840 zł. Sfinansowanie deficytu 

nadwyżką z lat ubiegłych, którą ściągnęliśmy z roku 2018 i pozwoliło nam to zaangażować 

środki w roku bieżącym, tj. 1.367.901 zł. W związku z tym przychody zmniejszają się                     

o kwotę ponad 4.200.000 zł. Jeżeli zmniejszamy przychody, to automatycznie musimy ciąć 
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wydatki i dlatego propozycja zmniejszenia po stronie wydatków o kwotę 4.400.028 zł, przede 

wszystkim są to wydatki majątkowe dotyczące zadań, które zostały zrealizowane. Są to, m.in. 

zadania dotyczące rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy – 70.000 zł, 

budowa sieci kanalizacji sanitarnej Łoniewo i Osieczna-Stanisławówka – 30.000 zł, dotacje 

na dofinansowanie rozbudowy oczyszczalni ścieków – 44.000 zł tereny wiejskie i 9.000 zł 

tereny miejskie, modernizacja dróg gminnych – 120.000 zł, realizacja budowy Centrum                     

– 800.000 zł, zakup wyposażenia – 23.000 zł, przebudowa ul. Południowej w Kąkolewie                    

– 110.000 zł, rezerwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne – 80.000 zł, termomodernizacja                        

– 39.000 zł, budowa oraz modernizacja oświetlenia ulicznego – 40.000 zł, budowa świetlicy 

w Jeziorkach – 175.000 zł, dotacja na zadania inwestycyjne przy zabytkach – 20.000 zł, 

budowa placu zabaw w Kąkolewie i Świerczynie – 145.950 zł. Po stronie dochodów 

urealnienie do kwot przewidywanych albo zrealizowanych bez planu – zmniejszenie na sumę 

147.005 zł, a także zwiększenie dochodów z tytułu dotacji od Wojewody Wielkopolskiego                  

o 10.000 zł na zasiłki dla osób poszkodowanych w wyniku silnych wiatrów w miesiącu 

październiku. 870.000 zł dochody zrealizowane przez Szkołę Podstawową w Osiecznej.  

2.000 zł dochody zrealizowane przez Zespół Szkół w Kąkolewie oraz sprawy porządkowe po 

stronie dochodów w Zespole Szkół  w Świerczynie oraz Szkoły Podstawowej w Osiecznej,                          

a także po stronie wydatków, tj. Zespół Szkół w Świerczynie – 1.024 zł, Przedszkole 

Samorządowe w Drzeczkowie – 250 zł, Szkolne Schronisko Młodzieżowe 652 zł oraz zadania 

zlecone Urzędu Miasta i Gminy. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej? Nie 

widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Miasta i Gminy Osieczna na 2017 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej  

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta  i Gminy Osieczna 

na 2017 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W budżecie Miasta i Gminy Osieczna na rok 2017 przyjętym uchwałą Nr XXI/185/2016 

Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 27 grudnia 2016 roku wprowadza się następujące zmiany:  

1. Dokonuje się zmniejszenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2017 po stronie 

dochodów o kwotę 147.005 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały.  

2. Dokonuje się zmniejszenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2017 po stronie 

wydatków o kwotę 4.428.944 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej 

uchwały.  

3. Dokonuje się zmniejszenia deficytu o kwotę 4.281.939 zł.  

§ 2.1. § 1 ust. 1 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„1. Ustala się dochody budżetu w wysokości 41.672.416,76 zł, z tego:  

1) dochody bieżące w kwocie 38.339.918,88 zł,  

2) dochody majątkowe w kwocie 3.332.497,88 zł, zgodnie z załącznikiem nr 1”.  

2. § 1 ust. 2 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„2. Dochody, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:  

1) dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami w kwocie 11.034.726,88 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3 do 

uchwały”.  

3. § 2 ust. 1 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„1. Ustala się wydatki budżetu w wysokości 51.950.857,76 zł, z tego:  

1) wydatki bieżące w kwocie 33.673.489,88 zł,  

2) wydatki majątkowe w kwocie 18.277.367,88 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2”.  

4. § 2 ust. 2 pkt 1 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„2. Wydatki budżetu, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:  
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1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

ustawami w kwocie 11.034.726,88 zł, zgodnie z załącznikiem nr 4 do uchwały”.  

5. § 3 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 3. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetu stanowi planowany deficyt budżetu 

w kwocie 10.278.441 zł. Źródłem pokrycia deficytu są przychody z tytułu pożyczek, 

nadwyżki z lat ubiegłych oraz wolnych środków”.  

6. § 4 ust. 1 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 10.618.441 zł,              

z tego:  

1) z zaciągniętych pożyczek w wysokości 4.008.080 zł,  

2) z nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 4.645.588 zł,  

3) z wolnych środków w wysokości 1.964.773 zł.  

7. § 5 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 5. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji w kwocie 2.692.088 zł, z tego:  

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wysokości 2.475.088 zł,  

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 217.000 zł, 

zgodnie z załącznikiem nr 7 do uchwały”.  

8. § 6 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 6. Tworzy się rezerwy:  

1) ogólna w wysokości 202.765 zł,  

2) celowe w wysokości 100.000 zł, z tego:  

a) na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 100.000 zł,  

b) na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 0 zł”.  

9. § 7 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 7. Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 

5.008.080 zł, w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu 

w kwocie 1.000.000 zł”.  

10. § 9 pkt 2 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 9. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna do:  

2) zaciągania pożyczek do wysokości 4.008.080 zł”.  

11. § 11 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 11. Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 

180.000 zł przeznacza się na realizację programów określonych w:  

1) „Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych”                         

w wysokości 179.000 zł,  

2) „Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii” w wysokości 1.000 zł.  

Dodatkowo na realizację „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych” przeznacza się kwotę 54.408 zł”.  

12. § 12 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 12. Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska w kwocie 

1.468.000 zł przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu ochrony środowiska                       

i gospodarki wodnej określonych ustawą w kwocie 1.468.000 zł.  

Dodatkowo na finansowanie ww. wydatków przeznacza się kwotę 500.000 zł, zgodnie                            

z załącznikiem nr 8 do uchwały”.  

13. § 13 uchwały Nr XXI/185/2016 z dnia 27.12.2016 roku otrzymuje brzmienie:                                                                        

„§ 13. Dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 1.110.000 zł 

przeznacza się na funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi                        

w kwocie 1.110.000 zł.  

Dodatkowo na finansowanie ww. systemu przeznacza się kwotę 300.000 zł”.  
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§ 3.1. W załączniku nr 1 „Plan dochodów budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2017 rok” 

dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały.  

2. W załączniku nr 2 „Plan wydatków budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2017 rok” 

dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały.  

3. W Załączniku nr 3 „Plan dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami na 2017 rok” dokonuje się zmian, 

zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały.  

4. W Załączniku nr 4 „Plan wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami na 2017 rok” dokonuje się zmian, 

zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały.  

5. W Załączniku nr 6 „Plan wydatków majątkowych Miasta i Gminy Osieczna na 2017 rok” 

dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały.  

6. Załącznik nr 7 „Planowane kwoty dotacji z budżetu Miasta i Gminy Osieczna w 2017 

roku” otrzymuje brzmienie, zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały.  

7. W Załączniku nr 8 „Realizacja zadań związanych z ochroną środowiska i gospodarką 

wodną w 2017 roku” dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały.  

8. W Załączniku nr 9 „Zestawienie przychodów i rozchodów budżetu Miasta i Gminy 

Osieczna na 2017 rok” dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 8 do niniejszej 

uchwały.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Do projektu uchwały dołączono także uzasadnienie. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/266/2017                   

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna 

na rok 2017, która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 21. Otwieram punkt 22. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2017-2026.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2017-2026. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2017-2026. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. 1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2017-2026 

przyjętej uchwałą Nr XXI/184/2016 z dnia 27 grudnia 2016 roku ze zmianami, wprowadza 

się następujące zmiany:  

1) załącznik nr 1 do uchwały Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Osieczna 

otrzymuje brzmienia, jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) załącznik nr 2 do uchwały obejmujący wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się nowe brzmienie objaśnień przyjętych do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  
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§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                            

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/267/2017                   

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta               

i Gminy Osieczna na lata 2017-2026 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 22. Otwieram punkt 23 porządku obrad. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają                    

z upływem roku budżetowego 2017.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017.   

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Zaproponowane przez Pana Burmistrza wydatki, które nie wygasają z upływem roku 2017 

oszacowane zostały na kwotę 988.602,87 zł i dotyczą wydatków bieżących w wysokości 

35.245,00 zł i wydatków majątkowych w kwocie 953.357,87 zł. To są zadania, na które 

zostały zawarte w roku 2017 umowy, ale które z różnych przyczyn nie zostaną do końca roku 

wydatkowane oraz żeby nie zwiększać budżetu 2018 roku i nie zawierać kolejnych umów 

proponuje się aby te wydatki zostały uznane za niewygasłe z końcem roku 2017. Wykaz 

wydatków stanowi załącznik nr 1 do projektu uchwały. Są to następujące zadania: 

Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy – 12.177 zł, budowa kanalizacji 

sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo – 13.653 zł, budowa sieci kanalizacji sanitarnej 

oraz wodociągowej w miejscowości Łoniewo i Osieczna (Stanisławówka) – 60.885 zł, 

rewitalizacja centrum Osiecznej – 116.050,50 zł, opracowania planistyczne – 7.570 zł, usługa 

specjalistycznego doradztwa prawnego – 3.075 zł, rozbudowa Zespołu Szkół w Świerczynie    

– 3.500 zł, przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej – 13.653 zł, Budowa 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej – 733.439,37 zł, opracowanie Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Osieczna – 24.600 zł. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Dziękuję. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu uchwały? Nie widzę. 

Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w powyższej sprawie. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017. Na podstawie odpowiednich przepisów 

Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. Ustala się wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem 2017 roku oraz określa się 

ostateczny termin ich dokonania zgodnie z załącznikiem nr 1.  

§ 2. Wykaz, o którym mowa w § 1 obejmuje wydatki w wysokości 988.602,87 zł, z tego:  

- wydatki bieżące w kwocie 35.245,00 zł,  

- wydatki majątkowe w kwocie 953.357,87 zł.  

§ 3. Plan finansowy wydatków wymienionych w § 1 stanowi załącznik nr 1 do niniejszej 

uchwały.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                            

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  
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Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXI/268/2017                   

z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają                            

z upływem roku budżetowego 2017, stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 23. Otwieram punkt 24. 

Ad. 24. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję, że na XXX sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 28 listopada 2017 r. Radna 

Pani Zofia Biała zgłosiła interpelację dotyczącą chodnika przy drodze głównej                                   

w Świerczynie, której Zarządcą jest Zarząd Dróg Powiatowych w Lesznie. Burmistrz Miasta  

i Gminy Osieczna pismem RM 0003.1.2017 z dnia 30 listopada 2017 r. przesłał niniejszą 

interpelację do Zarządu Dróg Powiatowych w Lesznie. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiejszej sesji Pan Radny Robert Skrzypek zgłosił zapytanie. Proszę Pana Burmistrza                  

o udzielenie odpowiedzi w tym zakresie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wyrwa w drodze na odcinku Kąty-Maciejewo, o której mówił Pan Radny Skrzypek zostanie 

naprawiona. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 24. Przystępujemy do wolnych głosów i wniosków.  

Ad. 25. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? Nie widzę. 

Dziękuję. Zamykam punkt 25. W punkcie 26 przystąpimy do głosowania nad przyjęciem 

protokołu ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

Ad. 26. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu XXX sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 

w Osiecznej w obecności 13 Radnych jednomyślnie przyjęła protokół XXX sesji. Zamykam 

punkt 26. Przystępujemy do zakończenia obrad Rady Miejskiej. 

Ad. 27. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam obrady XXXI sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i udział                       

w sesji. 
 
 
 
 
 

           Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad:                  

 

       Małgorzata Nowak                                                  Roman Lewicki 


